
V novém volebním období bylo rozhodnutím zastupitelů zřízeno v Červeném Kostelci pět osadních 

výborů. K dlouhodobě pracujícím v místních částech města na Bohdašíně, v Olešnici a ve Stolíně byl 

nově zřízen výbor ve Lhotě a v Horním Kostelci. Ve středu 28. srpna 2019 se všichni předsedové sešli 

na Bohdašíně ke společné schůzce. Z Bohdašína Ladislav Brož, z Olešnice Ing. Miroslav Háze, ze 

Stolína Josef Vondra, ze Lhoty Richard Bergmann a z Horního Kostelce jediná žena Jana Illnerová. 

Důvodem setkání bylo vzájemné předání zkušeností s prací v osadních výborech, způsoby řešení 

různých problémů a požadavků a seznámení s nosnými problémy v jednotlivých lokalitách. 

Úvodem téměř dvouhodinového jednání seznámil každý předseda ostatní zúčastněné 

s nejdůležitějšími problémy, které OV mimo spoustu dalších řeší.   

V Horním Kostelci se OV především zabývá obavou místních obyvatel z rozsáhlé rekonstrukce 

Jiráskovy ulice, která přinese komplikace s dopravní obslužností při stavbě samotné a následným 

poškozením místních komunikací, které jsou již značně poškozené a nejsou na zvýšenou dopravní 

zátěž připraveny. 

Ve Lhotě je hlavním tématem rozšíření a oprava kanalizační sítě, opravy místních komunikací a 

přednádražní prostor. 

V Olešnici sledují situaci s neustále odkládaným projektem výstavby chodníku u základní školy a 

upozorňují na nedostatečnou údržbu veřejné zeleně a pořádku. 

Ve Stolíně si dal OV za cíl na toto volební období zejména dokončení oprav místních komunikací po 

stavbě kanalizační sítě a to zejména v místní části Mstětín. Dále pečlivě sledují přípravu výstavby 

společných zařízení po dokončených pozemkových úpravách. 

Na Bohdašíně je prioritou OV dokončení úpravy veřejného sportoviště u hasičské zbrojnice. 

Dalším tématem společné schůzky bylo představení způsobu svolávání výborů, jejich řízení a 

následného vyřizování připomínek. 

Osadní výbory se scházejí zpravidla minimálně 3 x ročně, přičemž nejdůležitější je schůze v měsíci 

září, kdy je třeba předat požadavky z jednotlivých částí města do rozpočtu města na následující rok. 

V průběhu roku pak připomínkují probíhající akce a předávají na vedení města nové podněty.  

Některé OV se scházejí pouze ve zvoleném počtu členů, některé, jako například ve Stolíně, zveřejňují 

termíny svých jednání na vývěsce a občané se tak mohou přímo zúčastnit. 

Na společné schůzce padl návrh společně požádat o schůzku předsedů OV s vedením města v období 

příprav rozpočtu, kde by každý předseda nad rámec zasílaných zápisů podrobně popsal požadavky 

občanů a mohl je pro zařazení do rozpočtu osobně zdůvodnit. 

Největším problémem, na kterém se všichni předsedové shodli, je následná komunikace vedení 

města s OV po předání zápisu. OV nemají zpětné informace o způsobu řešení připomínky. Zda je ve 

vedení města zamítnuta, pokud ano, tak z jakého důvodu, zda se řeší, v jakém termínu a podobně. 

Pokud chtějí předsedové znát postup řešení, musejí se neustále dotazovat na vedení města a u 

vedoucích odborů. Předsedové OV by uvítali, pokud by po určité době, dostatečné na projednání 

zápisu, obdrželi stručnou odpověď, jak se vedení města vypořádalo s připomínkami občanů dané 

lokality. 

Dále se přítomní shodli, že velkým nedostatkem je předávání zápisů směrem mezi radní a zastupitele 

a jejich zveřejňování občanům. Prohlídkou programů jednání rady jsme za rok 2019 našli pouze jeden 

bod týkající se informace z jednání OV a to ze Lhoty. O ostatních zápisech a záležitostech rada města 



pravděpodobně nejednala. Samotné zápisy pořízené předsedy OV pak nikdo z vedení města na webu 

nezveřejňuje. Je na samotných OV zda a jakou formou informace občanům předají, možností je 

vyvěšení na některých místních vývěskách. Bohužel ne do všech vývěsek mají předsedové OV přístup. 

V zásadách pro OV je ze strany města i požadavek na projednávání majetkových záležitostí 

v oblastech, kde OV působí. Měli by se vyjadřovat k návrhům na pronájmy, či nákupy a prodeje 

pozemků. Tento možná dobře myšlený záměr však v praxi vůbec nefunguje.  

Závěrem této první schůzky se předsedové domluvili na další spolupráci s tím, že minimálně jednou 

za rok si společné setkání zopakují. 

 

 

 


